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Jak se daří jihomoravským týmům v soutěžích družstev v sezóně 2024/2025?

Extraliga:

Náš jediný zástupce v nejvyšší šachové soutěži  - Moravská Slavia Brno – rozehrála letošní sezónu
velmi slibně, když v podzimní části soutěže všechny čtyři soupeře porazila. Po novém roce se ale
Morendě  úplně  přestalo  dařit  –  obě  poslední  dvojkola  Morenda  prohrála,  byť  velmi  těsným
rozdílem. To ji odsunulo do „šedivého průměru“ - Moravská Slavia aktuálně okupuje šestou příčku
tabulky s odstupem devíti zápasových bodů na vedoucí dvojici a před závěrečným trojkolem už je
fakticky bez šance na medailové umístění.

1. liga východ

V této soutěži máme hned tři zástupce: Moravskou Slavii B, Duras a Jezdce Jundrov. Z této trojice
se zatím nejvíce daří Morendě, která je po osmi kolech na na čtvrtém místě. Na vedoucí dvojici
(Frýdek-Místek  B  a  A64  Grygov)  ale  ztrácí  Morenda  pět  zápasových  bodů  a  přestože  má  do
posledních  kol  poměrně  příznivý  los  (čekají  ji  zápasy  s  posledními  dvěma  týmy  průběžného
pořadí), o tom, zda se jí podaří získat alespoň bronzovou medaili, rozhodne pravděpodobně utkání
10. kola s aktuálně třetím Třincem.

Duras se 14 zápasovými body pohybuje v klidném středu tabulky – po osmém kole okupuje šestou
příčku a oproti ostatním týmům má odehrán jeden zápas navíc (předehrávka 9. kola s Třincem).
Duras tedy sice rozhodně nemá záchranářské starosti, ale i když má v závěru soutěže příznivý los –
utká se ještě s 10. a 12. týmem průběžného pořadí - návrat do Extraligy se ani letos konat nebude.

Záchranářské  starosti  naopak mají  –  stejně  jako v  předchozí  sezóně –  Jezdci  Jundrov.  Z osmi
odehraných  utkání  získali  jen  tři  zápasové  body,  když  nejtěsnějším  výsledkem  porazili  zatím
předposlední  Chotěboř.  Nutno  však  dodat,  že  v  dalších  čtyřech  utkání  podlehli  Jezdci  svým
soupeřům nejtěsnějším možným způsobem – možná chyběla jen trocha toho pomyslného šachového
štěstí.  Do  posledních  kol  navíc  nemají  Jezdci  vůbec  jednoduchý  los  –  utkají  se  s  týmy  na
průběžném čtvrtém, šestém a osmém místě – takže cesta nahoru z posledního místa tabulky bude
složitá.

2. liga D

Našemu jedinému zástupci ve skupině D – Univerzitě Brno – se nevydařil start soutěže. Po prvních
čtyřech kolech měla Univerzita na kontě dvě vysoké porážky od jihlavského Gordicu a rychnovské
Pandy a jen dva zápasové body za remízy s Vysokým Mýtem a Náměští nad Oslavou. Poté ale
Univerzita  zabrala  a  v  dalších  čtyřech  kolech  zvítězila,  což  ji  se  ziskem 14  zápasových  bodů
vyneslo do klidného středu tabulky – na šestou příčku. Poslední  dvě kola tak může Univerzita
odehrát v klidu a bez záchranářských starostí.



2. liga E

Nejvíce zástupců máme tradičně ve 2. lize E – letos hraje v této skupině hned šest jihomoravských
družstev. Skupině E letos vládnou Prušánky, které v devíti zápasech povolili svým soupeřům jen
jedinou remízu (remizovali  s  Jezdci Jundrov) a s náskokem devíti  zápasových bodů na druhou
Moravskou Slavii C si zajistily postup do 1. ligy už dvě kola před koncem soutěže. Na druhém a
třetím místě  tabulky najdeme Moravskou Slavii  C a  Lokomotivu Brno.  Osmou příčku tabulky
okupují Jezdci Jundrov B a 13 zápasových bodů jim dvě kola před koncem soutěže bezpečně stačí k
záchraně. V sestupové bažinou naopak uvízlo GPOA Znojmo, které na devátou Kroměříž ztrácí už
pět zápasových bodů a šance na záchranu je tak spíše jen teoretická. Nováčkovskou daň v plné výši
zatím platí Hodonín, který s pouhými dvěma zápasovými body lemuje spodní okraj tabulky.

KPI
Tabulce jihomoravské KPI letos vévodí Kuřim A, která zatím neprohrála jediný zápas a s plným
bodovým ziskem vyhlíží návrat do 2. ligy. Zatím ale není jasné, kdo Kuřim do 2. ligy doprovodí –
zálusk na postup z 2. místa mají hned tři týmy: aktuálně druhý Duras s 16 zápasovými body, jen o
jeden zápasový bod méně pak mají Jezdci Jundrov C a Veselí nad Moravou. Příznivější los pro
poslední tři kola mají poslední dva jmenované celky.

Na  opačném  konci  tabulky  jsou  nejvíce  ohrožena  sestupem  družstva  Lipovce,  Hustopečí  a
Ořechova. Do konce soutěže ale zbývají ještě tři kola a ani družstva na vyšších příčkách zatím
nemají záchranu v soutěži zcela jistou.

KPIIA

Ve skupině A mohou slavit návrat do KPI Letovice, které povolily jen jedinou remízu bronzové
Rudici. Na druhém místě se s odstupem pěti zápasových bodů umístil Garde Lipovec Be. Vzhledem
k  tomu,  že  Lipovec  je  velmi  pravděpodobným  sestupujícím  z  KPI,  nejsou  v  Lipovci  z
nepostupového druhého místa nejspíše příliš nadšení. 

Skupinu  |A opouští  Kunštát,  který  z  osmi  utkání  uhrál  jedinou  zápasovou  remízu  -  poněkud
překvapivě právě se zálohou Lipovce.

KPIIB
Nejvyrovnanější souboj o postup do KPI letos sváděly Ivančice a Kuřim C ve skupině B. Před
posledním kolem vedly tabulku Ivančice, ale jen velmi těsně – jejich „náskok“ před Kuřimí C činil
jeden jediný bod skóre. O vítězi skupiny B se tak rozhodovalo až v posledním kole, kdy vzájemný
zápas zvládla lépe Kuřim a může se tak radovat z postupu do KPI. 

Skupinu  B  opouští  tým  GPOA Znojmo  B  složený  převážně  z  mládežníků,  kteří  v  soutěžích
dospělých zatím hlavně sbírají zkušenosti. Vzhledem k tomu, že GPOA Znojmo D zvítězilo v OP
Znojmo, nemusí je sestup z KPII příliš mrzet – mládežníky ze Znojma tak nejspíše uvidíme v KPII i
v příští sezóně.



KPIIC
I ve skupině C se o definitivním vítězi rozhodovalo až v posledním kole, ve kterém se utkal vedoucí
Duras se stříbrnými Prušánkami. Protože ale Prušánky již dříve prohrály s Vzškovem a ztrácely na
vedoucí Duras tři zápasové body, potřebovaly pro vítězství v soutěží Duras porazit. Durasu naopa
stačila k postupu jen remíza a protože zápas opravdu skončil smírem, může se z postupu do KPI
radovat brněnský tým.

Skupinu C opouští Tatran Poštorná – Poštorná porazila jen předposlední Lokomotivu Brno, což na
záchranu v soutěži nestačilo.

Aktuální sezóna krajských soutěží družstev, úkoly uložené Konferencí JmŠS

Krátce po startu soutěží řešila STK JmŠS – stejně jako loni – hráče uvedené na čtyřech soupiskách.
Loni  se  jednalo  o  jediný případ,  letos  byly  tyto  situace  dvě.  STK apeluje  na  kapitány a  další
funkcionáře, kteří se podílí na tvorbě soupisek, aby si na to dávali pozor. Po zveřejnění úvodních
zpráv už takového hráče není možné ze soupisky škrtnout a hráč tedy jen zbytečně zabírá místo na
soupisce.

V aktuální sezóně se bohužel opět nepodařilo kompletně naplnit žádnou ze skupin KPII – ve všech
skupinách KPII letos startovalo devět družstev. Jinak ale aktuální sezóna krajských soutěží probíhá
víceméně bez potíží, STK JmŠS dosud nemusela řešit žádnou námitku.

STK JmŠS také plnila úkoly uložené Konferencí JmŠS – po skončení ligových soutěží v sezóně
2023/2024 zveřejnila na webu JmŠS přehled sestupujících družstev z KPI a KPII, ve zveřejňování
těchto informací  bude STK pokračovat  i  v následujících sezónách.  Na základě  usnesení  loňské
konference  STK formou  ankety  zjišťovala  názor  oddílů  JmŠS hrajících  mistrovské  soutěže  na
podobu  krajských  soutěží  –  výsledky  ankety  předkládá  konferenci  k diskusi  a  případnému
rozhodnutí o změně hracího systému v KPII (bod č. 13).

V Brně dne 25. 2. 2025 zpracovala předsedkyně STK Vladimíra Šťastná


